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Notulen ledenraad 14 februari 2023 

 

datum   : februari 2023  

kenmerk  : 2023/13/A7/EvE/EtM 

plaats   : landelijk bureau, Castellum in Den Haag 

 

Deze notulen zijn verzonden aan de ledenraad, secr. PB’s, LB 

 

Aanwezig: 

Groningen: Carin van der Wal Landelijk Bestuur: 

Fryslân: Lieske v.d. Bos   

Drenthe: Ceciel Mentink, gevolmachtigd  Vicevoorzitter: José Vroonland 

Overijssel: Janny Prins Secretaris: Angeline Beukema toe 

Water-Smink Flevoland: Marjo van der Sluijs 

Gelderland: Tineke van Rossum-Jalving Penningmeester: Leny Moerbeek 

Noord-Holland: Jannie de Groen Algemeen LB-lid: Maartje van der Bijl 

Zuid-Holland: Truus van Neuren  

Noord-Brabant: Janny Meeuwisse Landelijk bureau: 

Zeeland: Dorien Neesman  Interim Directeur: Erica van Engel 

 Notulen: Evelien ter Meulen 

Toehoorders:  

Drenthe: Yvonne Sloots  

Groningen: Jolanda Meindertsma  

Noord-Brabant: Anita van Eekelen  

Zeeland: Pia Krijger  

Zuid-Holland: Ria Rutgrink  

Noord-Holland: Anke de Wolff  

  

Afwezig met kennisgeving:  

Reineke van Wouwe, voorzitter LB  

 

1. Opening en vaststellen agenda 

In afwezigheid door ziekte van de voorzitter van het landelijk bestuur, zit de vicevoorzitter 

van het landelijk bestuur, José Vroonland, de vergadering voor. De voorzitter opent de 

vergadering en heet iedereen van harte welkom. Twee deelnemer zijn enigszins verlaat, 

maar de vergadering begint alsnog om 10.45 uur. De agenda wordt ongewijzigd 

vastgesteld. 

 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 

a. Verzoek PB Overijssel aanpassing statuten m.b.t. stemrecht 

Overijssel heeft geen toelichting op het voorstel over aanpassing van het 

stemrecht. Gelderland wil graag eerst de conceptvisie op de toekomst horen en 

dan pas hierover besluiten. Drenthe vraagt wat de voor- en nadelen zijn van 

aanpassing. Overijssel geeft aan dat zij niet veel leden hebben, dus minder in te 

brengen hebben als er gestemd moet worden. Daarom zou elke afgevaardigde 

evenveel rechten moeten hebben. Flevoland geeft aan dat iedere afgevaardigde 

een aantal leden vertegenwoordigt en dus is het rechtvaardig dat het gewogen is, 

zodat niet degene die het hardst roept, dan ook “wint”. Ook al is Flevoland heel 
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klein, ze vinden een gewogen oordeel juist heel belangrijk omdat je dan 

rechtvaardiger en democratischer besluiten kunt nemen. Groningen laat weten dat 

ze dit in de toekomst wel wil meenemen. De voorzitter vult aan dat als iemand 

een goed voorstel heeft, hiervoor ook medestanders gezocht kunnen worden 

voordat het wordt ingebracht. Zeeland is voor het voorstel van Overijssel, omdat 

ze ook klein zijn.  

 

Het punt is in ieder geval duidelijk en wordt ter afweging meegenomen bij de 

aanpassing van de statuten. De Ledenraad stelt een besluit hierover uit.  

 

b. Ingekomen vragen van afgevaardigden en antwoorden daarop (document 

2023/7/A7) 

Vraag van Groningen: voldoende beantwoord 

Vraag van Gelderland: beoordeling huurcontract is niet aan de Ledenraad, het 

besluit is aan het landelijk bestuur. Gelderland neemt hiermee genoegen. De 

tweede vraag m.b.t. contributiebetaling in twee termijnen wordt door Erica 

nogmaals toegelicht: de kostenberekening van contributiebetaling in 2 termijnen 

wordt niet doorgerekend. Simpel gesteld betekent dit namelijk twee keer het werk 

en dat is altijd duurder dan betaling in één termijn. Het waarom van de vraag, 

namelijk dat het voor sommige leden belastend kan zijn om hogere contributie in 

dure januari te betalen, kan worden opgevangen door te sparen of eventueel 

individueel in termijnen betalen toe te staan als leden zich daarover melden bij 

het landelijk bureau, of de termijn van betaling te verschuiven naar een andere 

periode in het jaar. De penningmeester vult aan dat de Ledenraad zou kunnen 

besluiten die periode te veranderen. Dat betekent wel dat ook afdelingen op een 

ander moment hun afdracht ontvangen. Gelderland vraagt of incasso wellicht in 

twee termijnen zou kunnen en bankoverschrijving in 1x. Erica geeft aan dat ook 

dat nog steeds veel werk en extra kosten geeft. Mocht zo’n voorstel op de 

vergadering moeten komen, dan moet er eerst een uitgewerkt voorstel van de 

afgevaardigden komen voor een juni-vergadering. De Ledenraad besluit aan Erica 

te vragen een uitgewerkt voorstel te maken met twee termijnen op basis van 

automatische incasso. 

Fryslan: de afgevaardigde was niet op de hoogte van de door het PB gestelde 

vragen. 

 

3. Notulen ledenraad d.d. 16 juni 2022 en besluitenlijst; ter vaststelling 

Notulen zijn met inachtneming van 2 kleine typfouten vastgesteld. 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4. Notulen ledenraad d.d. 15 november 2022 en besluitenlijst; ter vaststelling 

Notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

5. Notitie toekomstscenario’s Vrouwen van Nu; ter vaststelling 

De voorzitter geeft de interim-directeur het woord. Erica begint met vertellen dat het 

belangrijkste is dat uit alle reacties (meer dan 60 afdelingen en individuele leden 

rechtstreeks naar het landelijk bureau en verschillende provincies die namens grote 

groepen afdelingen hebben gereageerd) die ontvangen zijn, heel duidelijk blijkt dat 
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iedereen wil dat de vereniging blijft bestaan. Er zijn naast zorgen ook veel suggesties 

geuit. De scenario’s DOOR en LOKAAL waren vooral ingestoken vanuit de 

organisatiestructuur en contributietarief. Uit de uitwerking blijkt dat toch breder 

gekeken moet worden dan dat. Om die reden heeft Erica aan het landelijk bestuur 

geadviseerd op de keuze tussen de twee scenario’s te laten varen en een nieuw 

scenario te presenteren waarin de vereniging van een breder perspectief wordt 

bekeken en waarin ook de suggesties van de leden, voor zover mogelijk, zijn 

meegenomen. Dit wordt het scenario Vooruit. 

 

Erica benoemt dat in de reacties ook is gevraagd  c.q. gesuggereerd dat er sprake is 

van financieel wanbeleid. Zij wil vastgelegd hebben dat daar in de afgelopen jaren 

absoluut geen sprake van is geweest, noch door het landelijk bureau, noch door het 

landelijk bestuur. Alles wat gedaan is, is in volledige financiële transparantie gedaan 

en met goedkeuring vooraf dan wel achteraf door landelijk bestuur en Ledenraad. En 

de financiën hebben steeds de accountantscontrole doorstaan. 

 

Erica heeft met het landelijk bestuur overleg gehad over verschillende 

bezuinigingsmaatregelen die dit jaar nog gedaan worden. Daarover mag ze in overleg 

met de penningmeester openbaar maken dat dit de laatste keer is dat de Ledenraad 

samenkomt in landelijk bureau Castellum. Het landelijk bureau gaat in het voorjaar 

verhuizen naar een ander, goedkoper pand. De verhuurder van het huidige pand is 

akkoord met voortijdig opzeggen en een gunstige afkoopregeling. Gelukkig is er net 

bericht van PB Fryslân ontvangen dat zij de contributie-afdracht alsnog afstaan in 

2023. Dit in combinatie met wat bezuinigingen, maken het mogelijk om de afkoop in 

een keer af te boeken in 2023. Het nieuwe pand levert een forse besparing op. 

Daarmee gaat de verhuizing meteen in 2024 voordeel opleveren. Ook is het nieuwe 

huurcontract flexibeler dan het huidige contract. 

Wel betekent dit dat dat eind dit jaar de jaarrekening flinke huisvestingskosten zal 

laten zien, maar dit is allemaal goed uit te leggen vanwege die afkoopsom. Op 

jaarbasis betalen we nu € 58000 per jaar, we gaan toe naar circa € 34000 per jaar. 

PB Zuid-Holland kan ook blijven vergaderen. In het verschil is ook rekening gehouden 

met extra vergaderkosten voor de grotere bijeenkomsten elders in het land. 

Ander voordeel van nu verhuizen zit onder meer in het feit dat over 2 jaar bij afloop 

van het huidige contract de huurprijzen weer gestegen zullen zijn en er maar net een 

geschikt pand beschikbaar moet zijn.  

 

De vraag die aan de Ledenraad gesteld wordt: kunnen jullie instemmen met het 

voorstel voor een derde scenario dat als enige scenario zal worden uitgewerkt in de 

komende tijd. De Ledenraad vraagt om iets meer inhoud over dit scenario. In detail 

kan Erica dat nu echt nog niet zeggen. Ze heeft onder meer nog overleggen met een 

jurist over de statuten en de organisatiestructuur. Erica gaat momenteel met een 

stofkam door allerlei zaken die van belang zijn voor het nieuwe scenario. Ze vertelt 

op hoofdlijnen welke aandachtpunten zij heeft voor het nieuwe meerjarenbeleidsplan, 

aan de hand van (bijgevoegde) presentatie. 

 

Flevoland vraagt om meer aanbod voor landelijke leden. In de toekomst worden 

mogelijk alle leden landelijk lid genoemd die vervolgens aan alle aanbod deel kunnen 

nemen, ook bij afdelingen. Ook dit wordt meegenomen in de plannen.  
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Er ontstaat een gesprek/discussie over hoe afdelingen binnen boord te houden, 

omdat er meer afdelingen zelfstandig verder te lijken willen gaan.  

 

Van groot belang is om het aantal opzeggingen te remmen en het aantal nieuwe 

leden te vergroten, met onder meer een uitdaging voor de jongere leden en met een 

toolkit ledenwerving voor afdelingen. Ondersteuning door het landelijk bureau hierbij 

zou bijvoorbeeld kunnen in de vorm van standaardteksten die gebruikt kunnen 

worden voor plaatsing in lokale media. Drenthe geeft aan meer te willen inzetten of 

activistische onderwerpen. Vrouwen van Nu moet weer het verschil gaan maken en 

vraagt of er ook landelijke ondersteuning kan komen bij lokale (activistische) 

initiatieven om bijvoorbeeld de lokale huisartsenposten en/of apotheken te laten 

blijven. Erica geeft aan dat het inderdaad mooi zou zijn als we die kant en kracht van 

Vrouwen van Nu weer kunnen aanzwengelen. De vraag om ondersteuning betekent 

wel wat voor de bezetting vanuit het landelijk bureau. Dat vraagt om meer inzet op 

beleidsniveau. 

 

Qua financiën is het van belang dat er een basis contributie is die kostendekkend is, 

met inachtneming van de huidige bezuinigingen en een sluitende begroting. Voor 

projecten wordt dan externe financiering geworven. 

 

Groningen geeft aan een uitgangspunt te missen, namelijk: wat willen we uitstralen, 

wat is onze missie. Erica reageert door te melden dat een herpositioneringstraject is 

opgestart, begonnen als Rabo Club Support voor PB Noord-Brabant en project Plastic 

en ik?, maar het blijkt voor de hele vereniging te zijn. Op 7 maart zal de eerste 

bijeenkomst m.b.t. dit herpositioneringtraject plaatsvinden. Meiden van Nu Kolham 

worden genoemd als voorbeeld van een club die alleen verbinding en ontmoeten 

zoekt, onder de vleugels van de lokale afdeling. Niet iedereen hoeft op de barricaden, 

uit de enquête is ook gebleken dat veel leden juist voor de ontmoeting lid zijn. De 

uren uit dit project kunnen gebruikt worden voor enerzijds het grote plaatje, en 

anderzijds voor uren voor “regionale ambassadeurs” die het nieuwe merkverhaal 

gaan uitdragen. 

 

Noord-Holland mist nog wat er met de PB’s gebeurt. Erica laat weten dat ze hierover 

met een jurist bezig is. Er moet iets blijven tussen de landelijke organisatie en de 

lokale afdelingen. Tegelijkertijd zijn er inmiddels 3 provincies met bestuurlijke 

problemen en mogelijk volgen er meer. Hoe die tussenlaag dus wordt ingevuld qua 

bemensing, werkzaamheden en financiering wordt nu dus goed uitgezocht. 

 

Begin maart stuurt Erica een voorstel van het scenario in de vorm van een 

meerjarenbeleidsplan naar het LB, daarna naar de LR. Op 18 april wordt dit voorstel 

besproken met de LR en op 1 juni beslist de LR over de definitieve uitwerking.  

 

De Ledenraad besluit unaniem in te stemmen met het voorstel om het nieuwe 

scenario Vooruit, zoals besproken, uit te gaan werken. 
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6. Wat verder ter tafel komt en rondvraag 

Zeeland: regiovergaderingen gehad, alle vertegenwoordigers hebben mening over 

plannen gegeven. Zouden het heel erg vinden als PB eruit zou gaan. Landelijk ver van 

hun bed. 

Noord-Holland: wat is het verschil tussen nieuwe Vooruit en oude Lokaal? Lokaal was 

vooral wijziging van structuur. Vooruit is vooral kijken naar wat voor vereniging we 

willen zijn en van daaruit de organisatiestructuur opbouwen. De insteek is anders, 

vanuit de wortels naar voren. 

Drenthe: wanneer krijgen we de notulen van de vergadering van 14 februari? Over 

circa 1 week. 

Overijssel: vraag of het wachtwoord van de landelijke en provinciale websites 

aangepast kan worden. Evelien geeft aan dat het technisch zeker mogelijk is. In het 

verleden is hiervoor niet gekozen omdat het lang duurt voordat deze wijziging door 

afdelingen en leden goed wordt overgenomen en dat geeft veel extra vragen op het 

landelijk bureau. Bovendien staat er niets op het Voor Leden-deel van de (landelijke) 

website dat zo vertrouwelijk is dat het schadelijk is als opgeheven afdelingen of 

opgezegde leden dit nog zien. Daarnaast lukt het deze mensen toch wel om die 

informatie te krijgen, al was het maar via bevriende afdelingen of leden. De 

Ledenraad vraagt toch om wijziging van dit wachtwoord. Het meest logische moment 

is dan om het te veranderen wanneer de nieuwe provinciale websites live gaan later 

dit jaar. 

Groningen: wanneer worden de vrouwen voor de Werkgroep Vooruit benaderd? Dat 

zal op zeer korte termijn zijn. De lijst zal gedeeld worden met de PB’s. Suggesties 

voor namen zijn welkom. 

Fryslân: in het voorjaar zonder bestuur. Hoe gaat het nu verder? Na de vergadering 

in april zal er contact zijn met landelijk bestuur en landelijk bureau over het vervolg. 

Noord-Brabant: er is een vacature in het landelijk bestuur. Gevraagd wordt wie er 

vertrekt. Voorzitter Reineke van Wouwe vertrekt in november na afloop van haar 

eerste periode, dat heeft ze bij haar benoeming laten weten.  

 

7. Sluiting van de vergadering 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.45 uur.  

 

Vastgesteld op 18 april 2023: 

   
Reineke van Wouwe Angeline Beukema toe Water - Smink 

(voorzitter) (secretaris) 

 

Bijlage: 

 Powerpoint-presentatie 


